非洲国家疾控中心建设及公共卫生管理研修班项目简介表

	项目名称 
	非洲国家疾控中心建设及公共卫生管理研修班

	承办单位
	云南国际经济技术交流中心

	举办时间
	2021年4月6日至4月16日
	项目语言
	英语
	举办方式
	线上
腾讯会议平台

	邀请国别
	 非洲英语国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	理论结合新冠肺炎疫情应对实践，使学员了解中国和云南省公共卫生和疾病预防控制领域遇到的问题和挑战，并根据所学为本国疾控中心建设及公共卫生管理提出发展建议。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：疾控中心管理及公共卫生领域
——工作岗位：疾控中心工作人员、公共卫生相关行业人员及相关政府部门管理人员
——级别、学历学位或其他相关资质要求：司处级
——相关领域工作年限：无
——其他：无

	
	年龄
	不高于各受援国法定退休年龄；

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	学员应具备英语听、说、读、写能力

	
	其 它
	能够下载并使用使用腾讯会议平台（Tencent Meeting或VooV Meeting），并全程按日程安排参与研修班活动 

	培训内容介绍
	1.主要培训课程及内容介绍

（1） 中国国情：由政府官员向学员介绍中国的政治、社会、历史等方面的发展情况
（2） 中国疫情防控经验：主要介绍中国对抗新冠肺炎疫情的措施与现状

（3） 中国疾病预防控制系统概况：介绍中国疾病预防控制系统的概况及发展历史
（4） 云南省应急处突和网络信息报告经验介绍：介绍云南省相关部门在新时代网络情况下掌握、处理和解决突发医疗事件和情况的应急能力等
（5） 新媒体形势下的健康传播策略与方法：介绍新媒体形势下医疗健康行业利用数字化手段进行工作和宣传的能力
（6） 新冠肺炎全民健康覆盖能力实践：对中国对抗新冠肺炎疫情中展现的全民覆盖能力进行解析
（7） 云南省艾滋病防控经验介绍：介绍云南省在艾滋病防控方面的经验、技术和政策
（8） 健康中国战略及其实施：介绍中国全民健康体系战略的细节、执行过程和发展趋势
（9） 免疫规划及跨境传染病联防联控：介绍中国公共卫生系统在免疫规划及跨境传染病联防联控方面的工作
（10） 基层公共卫生人员能力建设培训：介绍中国公共卫生系统培训基层医务人员的方发和流程
2.专题研讨介绍
（1）与云南大学附属医院相关处室和援鄂专家探讨新冠肺炎疫情的防控措施与防治经验。
（2）与云南省疾病预防控制中心工作人员探讨省级疾控中心机构设置、日常工作及疫情的防控方案制定等。
（3）与中国中医科学院西苑医院专家远程连线，探讨中西医结合防治新冠肺炎的经验和相关技术。
（4）学员内部研修总结交流会，交流培训经验和心得体会。
3.云参观考察介绍
（1）赴云南大学附属医院，考察中国典型公立医疗机构在公共卫生管理方面的作用，并与一线抗疫专家和援鄂专家探讨相关抗疫经验。
（2）赴云南省疾病预防控制中心，考察省级疾控中心机构设置、日常工作及其管理等。
4.主讲人整体情况介绍
（1） 刘萍：云南大学附属医院重症ICU主任医师，曾参与云南云南援鄂医疗队伍，深入湖北抗疫一线奋战的权威医疗专家。
（2） 刘晓强：云南省疾病预防控制中心副主任医师，博士。新冠肺炎疫情中负责流行病学调查、防控方案制定等工作。
（3） 何继波：云南省疾病预防控制中心疫情管理/突发公共卫生事件应急处置中心副主任医师。在新冠肺炎疫情中负责突发公共卫生时间处置等工作。
（4） 伏晓庆：云南省疾病预防控制中心主任医师。新冠肺炎疫情中负责流行病学调查、防控方案制定等工作。
（5） 李琼芬：云南省预防医学会秘书长，主任医师、博士。
（6） 段松：德宏州疾病预防控制中心主任医师。
（7） 焦锋：昆明医科大学，副教授。
（8） 周佳：昆明医科大学第二附属医院，党委书记/教授。
（9） 何建林：云南大学附属医院呼吸科副主任医师，曾参与云南云南援鄂医疗队伍，深入湖北抗疫一线奋战的权威医疗专家。
（10） 秦明芳：云南省疾病预防控制中心所长，副主任医师。新冠肺炎疫情中负责流行病学调查、防控方案制定等工作。
5.学员需准备的材料
为方便与中国专家的交流，请准备好研修主题相关的交流材料，如：①包括专业和所在单位的自我介绍；②本国新冠肺炎疫情的发展情况和抗疫情况；③本国疾控中心管理领域的发展现状及存在的问题；④其他国家和国际组织在本国开展国际合作的现状；⑤与中国的合作基础和展望等。

6.评估

   给学员发放和回收评估表，对研修班整体和授课进行评估。

	举办地点
	云南省昆明市
	参观考察城市
	云南省昆明市

	备注
	1.遵守研修班的相关规定并履行相应的义务。
2.保证研修班进行期间网络情况的稳定，严格遵守研修班日程安排。

	承办单位简介
	云南国际经济技术交流中心（以下简称中心）自2014年获批为商务部国际商务官员研修基地以来已成功承办由商务部主办和云南省政府主办的111期研修班，共培训来自89个发展中国家的2540名各级政府官员(其中部级11人，司局级133人),涉及卫生、经贸、公共管理与社会组织、金融业、农林牧渔业、商务服务业、交通运输和物流业、教育、等多个领域。中心曾承办过3期卫生主题培训班（包括2019年巴勒斯坦公共健康管理和发展官员研修班、2019年泰国传统医药知识的专利和知识产权保护研修班、2019年越南“中国省级疾控中心模式研究”培训班），积累了丰富的承办经验和雄厚的师资力量。
本项目协助方昆明医科大学公共卫生学院是GMS公共卫生网络院校成员，2012—2017年主办6次国际学术会议，组织研究生参会135人次；生态健康研究成果在南亚东南亚推广应用；主持起草“健康云南2030”规划纲要，负责国家基本公共卫生服务全省第三方考核，撰写的5份咨询报告被省政府采用，“十二五”期间为全省培训1291名全科医学师资和骨干。

	承办单位联系方式
	联系人：兰冰
办公电话：0086-0871-63510532
手机：0086-18206864116
传真：0086-0871-65090505
微信号：18206864116
QQ号：912175582
WHATSAPP:+86 18206864116
电子邮件地址：912175582@qq.com


Project Description of Seminar on CDC Construction and Public Health Management for African Countries
	Name
	Seminar on CDC Construction and Public Health Management for African Countries

	Organizer
	Yunnan International Center for Economic and Technical Exchanges (YICETE)

	Time
	April 6, 2021 - April 16, 2021
	Language
	English
	Mode 
	Online
Tencent Meeting Platform

	Invited countries
	English-speaking countries in Africa
	Number of participants
	25 in total

	Objectives
	The theory is combined with the practice of COVID-19 epidemic response to enable participants to understand the problems and challenges encountered in the field of public health and disease prevention and control in China and Yunnan Province, and to make recommendations for the development of CDC construction and public health management in their own countries based on what they have learned.

	Requirements for the Participants
	Professional Background
	--Field or specialty: CDC management and public health
--Jobs: CDC staff, public health-related industry personnel, and managers of relevant government departments 
--Level, academic degree or other relevant qualifications required: At divisional or departmental level
--Years of working in related fields: None
--Others: None

	
	Age
	Less than the mandatory age for retirement of each recipient country;

	
	Health Requirement
	Be in good health condition and able to participate in online training on time

	
	Language Competence
	Be proficient in English listening, speaking, reading and writing 

	
	Other Requirements
	Be able to download and use Tencent Meeting or VooV Meeting, and participate in the seminar activities according to the schedule throughout the whole process

	Introduction to Training Contents
	1. Main training courses and contents
(1) China's national conditions: Participants will be briefed by government officials on the political, social and historical development of China
(2) China's experience in epidemic prevention and control: Introduction to the measures and current status of China's fight against COVID-19
(3) Overview of China's disease prevention and control system: Overview of China's disease prevention and control system and its development history
(4) Introduction to Yunnan Province's experience in emergency response and network information reporting: Introduction to the emergency response capabilities of relevant departments in Yunnan Province to keep abreast of, handle and solve sudden medical incidents and situations in the new era of network
(5) Health communication strategies and methods in the context of new media: Introduction to the healthcare industry's ability to work and publicize using digital tools in the context of new media
(6) Universal health coverage against COVID-19 in practice: Analysis on the universal health coverage demonstrated in China's fight against COVID-19
(7) Introduction to Yunnan Province's experience in AIDS prevention and control: Introduction to Yunnan Province's experience, technologies and policies in AIDS prevention and control
(8) The Healthy China Strategy and its implementation: Introduction to the details, implementation process and development trends of China's universal health system strategy
(9) Immunization program and joint prevention and control of cross-border infectious diseases: Introduction to the role of China's public health system in immunization program and joint prevention and control of cross-border infectious diseases
(10) Capacity-building training for primary public health personnel: Introduction to the methods and processes of training primary medical personnel in China's public health system
2. Discussions
(1) To discuss with the relevant departments of the Affiliated Hospital of Yunnan University and experts assisting Hubei Province about the measures for and experience in the prevention and control of the COVID-19.

(2) To discuss with the staff of Yunnan Center for Disease Control and Prevention about the establishment, the routine work and the formulation of epidemic prevention and control plans of provincial CDC. 
(3) To discuss with experts from Xiyuan Hospital CACMS online about the experience and related technologies of integrated traditional Chinese and western medicine in the prevention and treatment of the COVID-19.
(4) To hold an internal training summing-up and exchange meeting for the participants to share their training experience and insights.
3. Online Visits in Yunnan

(1) A visit to the Affiliated Hospital of Yunnan University to investigate the role of typical Chinese public medical institutions in public health management, and to discuss with experts on the front line against the COVID-19 and those assisting Hubei Province about the relevant experience in containing the COVID-19.
(2) A visit to the Yunnan Center for Disease Control and Prevention to investigate the establishment, routine work and management of the provincial CDC.
4. Overall profile of the lecturers
(1) Liu Ping: Chief Physician of Intensive Care Unit at Affiliated Hospital of Yunnan University, an authoritative medical expert who participated in the medical team of Yunnan province to assist Hubei Province and fought on the front line against the epidemic in Hubei Province.
(2) Liu Xiaoqiang: M.D., Associate Chief Physician at Yunnan Center for Disease Control and Prevention. He is responsible for the epidemiological investigation and the formulation of prevention and control plans after the outbreak of the COVID-19.
(3) He Jibo: Associate Chief Physician at Office of Epidemic Management/Public Health Emergency Response of Yunnan Center for Disease Control and Prevention. He is responsible for the public health emergency response after the outbreak of the COVID-19.
(4) Fu Xiaoqing: Chief Physician at Yunnan Center for Disease Control and Prevention. He is responsible for the epidemiological investigation and the formulation of prevention and control plans after the outbreak of the COVID-19.
(5) Li Qiongfen: M.D., Chief Physician, and Secretary-General of Yunnan Preventive Medicine Association.
(5) Duan Song: Chief Physician at Dehong Prefecture Center for Disease Control and Prevention.
(7) Jiao Feng: Associate Professor at Kunming Medical University.
(8) Zhou Jia: Party Secretary/Professor at the Second Affiliated Hospital of Kunming Medical University.
(9) He Jianlin: Associate Chief Physician of Pneumology Department at the Affiliated Hospital of Yunnan University, an authoritative medical expert who participated in the medical team of Yunnan province to assist Hubei Province and fought on the front line against the epidemic in Hubei Province.
(10) Qin Mingfang: Associate Chief Physician, and Director of Yunnan Center for Disease Control and Prevention. She is responsible for the epidemiological investigation and the formulation of prevention and control plans after the outbreak of the COVID-19.
5. Materials to be prepared by participants
To facilitate communication with Chinese experts, the following materials related to the seminar topics shall be prepared in advance: ( the self-introduction including your major and the organization in which you work; ( the development of and the fight against the COVID-19 in your country; ( the development status and existing problems in the management of CDC in your country; ( the current situation of international cooperation in your country by other countries and international organizations; ( the foundation and prospect of cooperation between China and your country.
6. Assessment
Assessment forms are given to and collected from participants to assess the seminar as a whole and the lectures.

	Venue
	Kunming, Yunnan
	City to Visit
	Kunming, Yunnan

	Remarks
	1. Comply with the rules and regulations of the seminar and fulfill the corresponding obligations.
2. Ensure the stability of the network during the seminar, and strictly adhere to the seminar schedule.

	About the Organizer
	Yunnan International Center for Economic and Technical Exchanges (hereinafter referred to as YICETE) has successfully hosted 111 seminars sponsored by the Ministry of Commerce and the People's Government of Yunnan Province since it was approved as the training base for international business officials by the Ministry of Commerce in 2014. A total of 2,540 government officials at all levels (including 11 at ministerial level and 133 at departmental level) from 89 developing countries were trained in a variety of fields including health, economy and trade, public administration and social organizations, finance, agriculture, forestry, animal husbandry and fishery, business services, transportation and logistics, and education. YICETE has hosted three training courses on health topics (namely the seminar on Palestinian public health management and development for officials in 2019, the seminar on patent and intellectual property protection of traditional medical knowledge in Thailand in 2019, and the training course on "Research on the model of provincial CDCs in China" in Vietnam in 2019), and accumulated rich experience in hosting and strong faculty team.
As an organizer of the Project and a member of the GMS Public Health Network Colleges, the School of Public Health of Kunming Medical University hosted six international academic conferences from 2012 to 2017 and arranged 135 postgraduates to attend the conferences. Its research results of ecological health are being disseminated and applied in South and Southeast Asia. It was responsible for drafting the "Healthy Yunnan 2030" planning outline, and the third-party assessment of the national basic public health services in the province. The five consulting reports written by the School were adopted by the People's Government of Yunnan Province. During the "12th Five-Year Plan" period, 1,291 general medicine teachers and cadres were trained in the School for the whole province.

	Contact of the Organizer
	Contact: Lan Bing
Office Tel: 0086-0871-63510532
Mobile phone: 0086-18206864116
Fax: 0086-0871 -65090505
WeChat account: 18206864116
QQ account: 912175582
WHATSAPP:+86 18206864116
Email address: 912175582@qq.com


